
Lekcia: Gn 50, 15-21                                                                       Kázeň: 1 Kor 15, 20-28

Bratia a sestry,
slová z Biblie, ktoré sú základom tejto kázne, hovoria o tom, čo má rozhodujúci

význam  pre  kresťanskú  vieru.  Keby  Kristu  neporazil  smrť  a  nevstal  z  mŕtvych,
kresťanstvo by tu dnes nebolo. Už v prvom storočí žili ľudia, ktorí odmietali vieru vo
vzkriesenie. Nielen že tomu sami neverili, ale aktívne šírili antievanjelium. Ľudia, ktorí
popierali vzkriesenie, žili aj v meste Korint. Apoštol Pavol napísal kresťanom v Korinte
list, v ktorom sa zastáva dôležitosti Ježišovho vzkriesenia. 

Prečítaný  text  sa  začína  jednoznačným tvrdením:  Ale  Kristus  bol  vzkriesený  z
mŕtvych,... Nie je tu žiadne možno alebo pravdepodobne. Apoštol to tvrdí s istotou. Keby
Kristus nevstal z mŕtvych, stratil by sa podklad pre všetko, čo Ježiš počas svojho života
hovoril. Ježiš svojim učeníkom povedal: Ja som cesta, pravda a život.(Jn 14, 6) Taktiež
povedal: Ja som vzkriesenie a život - kto verí vo mňa, bude žiť, aj keď umrie,(Jn 11, 25)
Tieto slová by vyzneli naprázdno, keby bola Ježišova mučenícka smrť poslednou bodkou
jeho príbehu. Bol by ako falošný prorok. Ježiš svoje slová dokázal svojom vzkriesením.
Keby sme kresťanstvo prirovnali k domu, Kristovo vzkriesenie tvorí základy domu. Bez
základov  žiadny dom neobstojí  a  spadne.  Pre  nás  kresťanov je  základné to,  že Ježiš
Kristus nezostal v hrobe, ale bol vzkriesený a žije. Je to základný bod našej viery.

Boh na začiatku stvoril všetko a na záver svojho tvorenia stvoril  človeka. Človek
mohol stáť pred Bohom tvárou tvár a rozprávať sa s Ním. Medzi človekom a Bohom
nebola žiadna prekážka. Adam neposlúchol Hospodina. Zvolil si cestu vzbury. Hriech
spôsobil, že človek musel odísť spred Božej tváre. Na svet prišla smrť skrze človeka. V
Adamovi všetci umierajú. Adam znamená v preklade človek. To, ako sa zachoval Adam,
je osudné pre nás všetkých. Nie je to vina Adama, ale ukážka toho, aký je každý človek.
V Písme svätom sa píše, že človek je už od počatia hriešny. Pred Božou tvárou nie je
nikto spravodlivý. Smrť je dôsledok hriechu. Kristus svojím zmŕtvychvstaním porazil
smrť. Smrť nemá posledné slovo. Na konci života každého človeka je fyzická smrť, ale
veríme, že to nie je ten skutočný koniec.

Kristus je prvotina. Je zárukou vzkriesenia pre každého, kto v Neho verí. Kolobeh
narodenia  a  smrti  nebude  trvať  večne.  Nová  realita,  ktorú  prináša  Ježiš,  je  Božie
kráľovstvo. Božie kráľovstvo si nevieme predstaviť. Dôležité je to, že je to v prítomnosti
nášho Pána a Záchrancu Ježiša Krista. Na inom mieste v danom liste Pavol uvádza: Ani
oko nevídalo, ani ucho neslýchalo, ani do srdca človeku nevstúpilo, čo pripravil Boh
tým, ktorí Ho milujú.(2, 9)

Náš Pán Ježiš Kristus je Kráľ. Keď prišiel Ježiš na svet, ľudia mali svoje predstavy
o tom, ako má vyzerať ich kráľ. Boli presvedčení, že sa postaví na ich čelo a bude ich
viesť  do  boja.  Dokonca  aj  kráľ  Herodes  si  myslel,  že  Ježiš  mu  chce  prebrať  jeho
kráľovstvo.
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Ježiš Kristus je Kráľ v inom zmysle ako všetci vladári a mocní tohoto sveta. Pán
Ježiš  je  Kráľ  nad  celým stvorením.  Raz mu bude  poddané  každé  kráľovstvo  a  aj  tí
najmocnejší v tomto svete sa budú musieť pred Ním pokloniť. Boh má absolútnu moc,
ale zachránil nás skrze obeť.

Boh je zvrchovaný vládca a všetko je mu poddané. Niekto by mohol namietať, že
keď vidíme to všetko,  čo sa  deje okolo  nás,  kde je  v  tom Božie konanie.  Nie vždy
rozumieme tomu, čo Boh robí, a prečo to robí tak a nie inak. Božie cesty nie sú naše
cesty a Božie myšlienky nie sú naše myšlienky, píše prorok Izaiáš. Boh sa o nás stará, aj
keď nám sa to tak nemusí vždy javiť.

Všetko bolo  poddané Bohu.  Boh sa  sklonil  a  prišiel  k  nám vo svojom Synovi
Ježišovi Kristovi. Pán Boh chce, aby bol zachránený každý človek. Boh Otec odovzdal
všetko do rúk Boha Syna. Ježiš bol poslušný a naplnil vôľu svojho Otca. Urobil to, čo
nedokáže urobiť žiadny človek. Neprotivil sa Božej vôli, ale vypil kalich Božieho hnevu
a zomrel  za nás na kríži.  Neskôr  bol  vzkriesený,  a v tom je zasľúbenie pre každého
veriaceho.

Aj  dnes  sme  sa  zhromaždili,  aby  sme  premýšľali  hlavne  nad  Ježišovým
vzkriesením a nad významom tejto udalosti pre nás. Ježišov príbeh je ukážkou toho, že
Boh  vedie  človeka  predivne.  Všetko  je  poddané  Bohu.  Ježišovo  vzkriesenie  je  toho
jasným dôkazom. Mnohým sa môže javiť, že majú svoj život pevne vo svojich rukách.
Stačí, že príde nejaká životná kríza a hneď je táto sebavedomá istota otrasená. Naša nádej
je v Bohu,  ktorému je všetko poddané. Sme hriešni  a zaslúžime si  večné zavrhnutie.
Uverili sme v Ježiša, ktorý zomrel a z mŕtvych vstal. Táto viera nás vedie v živote. Keď
sme uverili, nedostali sme sa automaticky do cieľa. Urobili sme prvý krok na ceste do
Božieho kráľovstva.

Kým  žijeme,  pravidelne  sme  slovami  Písma  svätého  vo  viere  vo  vzkriesenie
utvrdzovaní a upevňovaní. Bolo to potrebné už v rannej cirkvi a potrebujeme to aj my
ľudia  v  postmodernej  dobe.  Počas  veľkonočných  sviatkov  je  naša  pozornosť  zvlášť
zameraná na Kristovo vzkriesenie. Ježiš je prvotina vzkriesenia. Ježiša nasledujeme a
veríme, že raz vstúpime do Božieho kráľovstva.

Využime  ten  čas,  čo  ešte  máme.  Hľadajme  Božiu  vôľu  a  žime  podľa  nej.
Vzkriesený Ježiš je naša nádej, ktorá nás počas života posilňuje a nič a nikto nás o ňu
nepripraví. Amen

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Kolosenským v 3. k.: 
„Ak ste teda boli vzkriesení s Kristom, hľadajte to, čo je hore, kde Kristus sedí na pravici
Božej. Myslite na to, čo je hore, a nie na to, čo je na zemi. Veď ste umreli, a váš život je
skrytý s Kristom v Bohu.“
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen
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